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در بیست ونهمین جلسه علنى شوراى شهر 
شاهین شهر مطرح شد:

اولویت، توزیع عادلانه خدمات به 
نقاط مختلف شهر است

نسل فردا – گروه اصفهان: شــهردار شاهین شهر با 
حضور در بیست ونهمین جلسه علنى شوراى شهر، لایحه 
بودجه 140میلیاردى سال 97 شهردارى را تقدیم شوراى 
شهر کرد. عیسى بهمنى، در صحن بیست ونهمین جلسه 
علنى شوراى شهر شاهین شــهر، با تقدیم لایحه بودجه 

سال 97 شهردارى شاهین شهر اظهار کرد: لایحه بودجه 
140میلیاردتومانى سال 97 شهردارى شاهین شهر پس از 
برگزارى جلسه هاى متعدد تخصصى و کارشناسى شده در 
بخش هاى مختلف شهردارى و سازمان هاى وابسته تهیه 
و تدوین شده اســت که حدود 52درصد آن هزینه هاى 
جارى و حدود 49درصد نیز به فعالیت هاى عمرانى شهر 

اختصاص داده شده است.
شــهردار شاهین شــهر، با بیان اینکه بودجه سال آینده 
شــهردارى 42 میلیارد تومــان کمتر از بودجه ســال 
96 محاسبه  شده اســت، تأکید کرد: راهبرد و سیاست 
شهردارى شاهین شهر بر اســاس برنامه پنج ساله دوم و 

برنامه پنج ساله پنجم توسعه کشــور است که در تعیین 
و تخصیص اعتبارها، ســعى شــده اســت اولویت هاى 
کارشناسى و تخصصى رعایت شود. وى خاطرنشان کرد: 
توسعه فضاى سبز و شبکه آبیارى با صرفه جویى در آب، 
احداث مترو، بهبود حمل ونقل شــهرى و محیط شهرى 
با طرح تملک اراضى، پیش بینــى تخصیص اعتبارهاى 
ادارى، شهرى و عمرانى به استناد موارد کارشناسى شده و 
با درنظرگرفتن افزایش معمول وظایف شهردارى در این 

بودجه پیش بینى  شده است.
شهردار شاهین شهر، تکمیل طرح هاى نیمه تمام، استفاده 
بهینه از ظرفیت هاى موجود براى توســعه فضاى سبز و 

اولویت ایجاد زیرساخت هاى عمرانى و تأسیساتى، توجه 
به حفظ استقلال و تقویت بدنه کارشناسى سازمان ها براى 
خدمت رسانى بیشتر به شهروندان، توجه ویژه به برخى از 
طرح هاى اصلى و شاخص شهردارى، عملیات زیرسازى، 
جدول گذارى و آســفالت معابر ســطح شــهر و تأمین 
هزینه هاى کارکنان را ازجملــه اولویت هاى بودجه 97 
برشمرد. بهمنى با اعلام آمادگى کامل خود و کارشناسان 
بودجه براى ارائه توضیح و شفاف سازى بودجه سال 1397 
شهردارى در صحن شورا ابراز امیدوارى کرد که اعضاى 
شورا نیز با دقت و حساسیت لازم بودجه را موردبررسى 

قرار دهند و در موعد مقرر به شهردارى ابلاغ کنند.

 گذرگاه عبور از بحران کم آبى 
مدیریت مصرف است

مدیرعامل شــرکت آب وفاضلاب 
استان اصفهان در جلسه مدیریت 
بحران آب با هــدف ســازگارى با تبعات 
خشک ســالى که بــا حضور مدیــران و 
بهره برداران شهرهاى تحت پوشش طرح 
آب رسانى اصفهان بزرگ تشکیل شد، گفت: 
براساس شوراى مدیریت آب استان به دلیل 
عدم بارندگى مناســب در سال آبى جارى 
تخصیص آب شرب حدود 10درصد کاهش 
یافته است؛ پس مى طلبد مدیران با تدبیر و 
برنامه ریزى آب شرب مشترکین را به صورت 
پایدار در ســطح اســتان تأمین کنند. در 
حقیقت گــذر از بحران کم آبــى با اعمال 

مدیریت مصرف آب انجام مى شود.
هاشــم امینى اعلام کرد: بر اساس اعلام 

شرکت آب منطقه اى و سازمان هواشناسى 
استان در سال آبى جارى میانگین بارندگى 
در اســتان نســبت به میانگین بلندمدت 
کاهش قابل توجهى داشته و میزان بارندگى 
در سرشاخه هاى زاینده رود هم با کاهش 
مواجه بوده است؛ به طورى که در سال آبى 
جارى میزان بارندگــى در چلگرد، یکى از 
سرشــاخه هاى زاینده رود نسبت به مدت 
مشابه سال قبل بسیار کاهش  یافته است. 
بر این اساس مدیریت هر قطره از آب موجود 
بسیار حائز اهمیت اســت؛ زیرا با مدیریت 
منابع مى توان پاسخگوى نیاز متقاضیان بود 
که در این میان مى توان با کاهش مدت زمان 
مهار حــوادث، شناســایى و جلوگیرى از 
نشتى ها، شناسایى انشعاب هاى غیرمجاز و 
برخورد با مشترکین پرمصرف به نوعى منابع 

موجود را مدیریت کرد.

وى با اشــاره به عدم بارندگى مناسب در 
فصل پاییز و زمستان ســال جارى اعلام 
کرد: باید با تدبیر توزیع عادلانه آب در تمام 
مناطق اصفهان صورت گیــرد و این مهم 
با به کارگیرى دانش و تکنولــوژى نوین، 
تعهد و تخصــص نیروى انســانى کارامد 
حاصل مى شــود؛ همچنین بایــد از تمام 
ظرفیت منابع جهت تأمین آب شرب سالم 
و باکیفیت استفاده شود. درواقع کیفیت آب 
شرب خط قرمز شرکت است؛ بنابراین آبى 
که در اختیار مردم قرار مى گیرد باید مانند 
همیشه مطابق با استانداردهاى تعریف شده 

از سوى مراکز ذى صلاح باشد.
وى اعلام کــرد: بنا به گفتــه وزیر محترم 
نیرو به جاى عنوان مقابله با خشک سالى 
باید تدبیــرى جهت ســازگارى با تبعات 
خشک ســالى در نظر گرفــت؛ پس باید 

مسئولان امر با بهره گیرى از تمام منابع آبى، 
آب شرب مردم را به طور پایدار تأمین کنند تا 
دسترسى آنان به خدمات شرکت آبفا استان 

اصفهان همچنان استمرار داشته باشد.
مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره شــرکت 
آبفا اســتان اصفهان گفت: در سال جارى 
مقرر شد با اســتفاده از ظرفیت رسانه ها، 
هنرمنــدان، آموزش وپــرورش و فعالیت 
اکیــپ مروجین، مردم بــه مصرف بهینه 
آب بیش ازپیش ترغیب شــوند تا میزان 

سرانه مصرف آب در اصفهان از 154 لیتر 
در شبانه روز کاهش یابد؛ همچنین میزان 
الگوى مصرف از بیست مترمکعب در ماه باید 
به مراتب کاهش یابد که در این راستا نصب 
تجهیزات و لوازم کاهنده مصرف به صورت 
پایلوت در برخى از نقاط شهر انجام مى شود؛ 
چراکه اســتفاده از این تجهیزات کاهش 

30درصدى مصرف آب را به همراه دارد.
وى اعلام کرد: دفتر روابط عمومى با همکارى 
معاونت امور مشترکین و درآمد و معاونت 

بهره بردارى باید راهکارهاى پیرامون مقابله 
با بدمصرف کردن آب از سوى مشترکین و 
سازکارهاى اعمال صحیح مدیریت مصرف 
را در نظر گیرند؛ زیرا گذر از بحران کم آبى 
از طریق مدیریت تقاضا و مدیریت مصرف 
محقق مى شود که در این زمینه شرکت آبفا 
استان اصفهان تدابیر ویژه اى در نظر گرفته 
است تا با دعوت از مشــترکین پرمصرف 
آنــان را ترغیــب به کاهــش مصرف آب 

کنند.

مدیرعامل شرکت آبفاى استان اصفهان در جلسه مدیریت بحران اعلام کرد:

رئیس مجمع نمایندگان کارگران استان از برخى 
شبهه ها و آمارهاى کارگرى رونمایى کرد

کارگران زیر چکمه صنعتِ لنگ
این روزها دغدغه دریافت عیدى و پاداش آخر سال 
کارگران در روزهاى پایانى ســال به ماهى گیرانى 
مى ماند که در دل اقیانوس بیکران با تور پاره قصد 
صید ماهى هاى دلرباى بى طعم را دارند. پرداخت 
به موقع و بى کم وکاســت عیدى و پاداش سالانه 
بستگى بسیارى به انصاف کارفرمایان دارد. با آمدن 
بوى عیدى کارفرماها هزارویــک دلیل براى این 
مسئله دارند: اوضاع بد مالى بنگاه یا کارگاه، رایج ترین 
دلیل یا بهانه است. با وجود تأکید فعالان کارگرى 
مبنى بر کاهش قدرت خرید کارگران و عدم تأمین 
نیازهاى معیشتى آنان متأسفانه برخى کارفرمایان 
بدون درنظرگرفتن شرایط سخت و دشوار زندگى 
خانوارهاى کارگرى، عیدى و پاداش آنان را به سال 
آینده موکول و در خوش بینانه ترین حالت نیمى از 
آن را در انتهاى ســال و مابقى را سال بعد پرداخت 
مى کنند. در این میان عدم پرداخت به موقع عیدى، 
حقوق و سنوات همواره نارضایتى کارگران را به همراه 
دارد؛ چراکه با نزدیک شدن به ماه هاى پایانى سال 
دغدغه هاى گذراندن امــورات زندگى کارگران با 
افزایش نرخ تورم بیشتر مى شود و دریافت یک جاى 
عیدى شاید کمک خرجى براى آنان باشد که نیست. 
دراین ارتباط تسنیم با مجتبى مولیانى، رئیس مجمع 
نمایندگان کارگران استان اصفهان گفت وگویى انجام 

داده است که در ادامه مى خوانید.
 چند درصد از جمعیت استان اصفهان را 
کارگران تشکیل مى دهند و دستمزدها در چه 

شرایطى قرار دارد؟
ظرفیت اسمى کارگران در استان اصفهان همانند 
آمار 900 هزار نفر در ســال 93 است؛ اما طى سال 
گذشته کارگران بى شمارى در استان بیکار شدند. 
از این تعداد کارگر در استان اصفهان 80درصد در 
بخش خصوصى مشــغول به کارند که در شرایط 
نابسامان اقتصادى و نوسان هاى معیشتى در کشور 
هیچ گونه تسهیلاتى از سوى دولت براى آنان در نظر 

گرفته نشده است.
 بر اساس قانون کارفرمایان مکلف هستند 
عیدى آخر ســال را تا پیش از پایان سال به 
کارگران پرداخت کنند. آیا کارفرمایان در 

استان اصفهان بر اجراى آن متعهد هستند؟
واریز به موقع عیدى ها در بخش خصوصى به دلیل 
دغدغه هاى کارفرمایان با مشــکلات بســیارى 
روبه روست و بستگى به توان کارفرما دارد که آیا بتواند 
در روزهاى پایانى ســال حقوق و عیدى 80درصد 
کارگران بخش خصوصى را پرداخت کند یا خیر؟ 
دولتمردان، کارفرمایان را مکلف کرده اند؛ اما متأسفانه 
بسیارى از کارفرمایان به دلیل نبود وضعیت مناسب 
و معضلات اقتصادى عیدى هاى کارگران را به سال 

آینده موکول مى کنند.
 چند درصد از کارگران در استان اصفهان 

حقوق و معوقات چندین ماهه دارند؟
درصد بالایــى از واحدهاى تولیدى در اســتان به 
گروه هاى کارگرى ســه تا چهار ماه حقوق معوق 
بدهکارند. بسیارى از کارفرمایان به تازگى حقوق هاى 
معوق را به عنوان عیدى پرداخت مى کنند که بگویند 
عیدى کارگران را داده اند؛ اما این افراد چهار تا پنج 
ماه حقوق معوق دارند. بسیارى از کارفرمایان استان 
اصفهان در پرداخت حقوق  ماهیانه کارگران مانده اند 
و چنانچه دولت و وزارت کار آنان را هم مکلف به واریز 
عیدى  و حقوق قبل از پایان سال کنند، به طورحتم 
کارفرمایان چنین اقدامى نخواهند کرد؛ مگر اینکه 
بتوانند یکى دو نفر از کارگران فعــال در واحدها را 

پرداخت کنند.
 مبناى عیدى  کارگران چگونه محاســبه 

مى شود؟
براساس قانون سه برابر حداقل حقوق سقف عیدى 
تعیین شده است و دو ماه حقوق رایج، یعنى دو ماه 
حقوق دریافتى کارگران که سقف آن بالاترین حد از 
سه برابر حداقل حقوق، (سه تا 930 هزار تومان) باشد 
و بیش از این نباشد، چنین قانونى سال ها در حال 
اجراست و امسال هم کارفرمایان مکلف به اجراى 
آن هستند؛ البته امیدواریم در موعد مقرر بتوانند 

پرداختى ها را واریز کنند.
وضعیت تعدیل نیروى کارگران در استان 
اصفهان را طى ســال جارى چگونه ارزیابى 

مى کنید؟
امسال واحدها روند مشخصى را طى کردند و بیشتر 
تعدیل نیروهاى کارگرى در دو تا سه سال گذشته در 
استان اصفهان انجام شده است؛ زیرا درحال حاضر 
بیشــتر واحدهاى تولیدى و صنعتى با کمترین 
ظرفیت خود فعالیت دارند و هیچ گونه جایى براى 
تعدیل نیرو باقى  نمانده و تمامى تعدیلى ها تاکنون 
اجرایى شده است. درحال حاضر بیشتر واحدها با 20، 
30 و 50درصد ظرفیت تولید خود در استان اصفهان 
فعالیت دارند، واحدهاى تولیدى کوچک صنعتى در 

استان اکنون با 20درصد ظرفیت فعالیت مى کنند
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عضو کمیسیون شوراها و امور داخلى کشور مجلس از تدوین و 
ارسال طرحى با هدف اختصاص مکانى براى تجمع هاى قانونى به 
هیئت رئیسه مجلس خبر داد و گفت:  این طرح ناظر بر اجراى اصل 

27 قانون اساسى و تجمع بدون دریافت مجوز است.
ابوالفضل ابوترابى اضافه کرد:  اصل 27 قانون اساسى به این نکته 
اشاره دارد که تجمع هاى بدون حمل سلاح قانونى است؛ بنابراین 
براى اجرایى شــدن این اصل، طرحى را آماده و به هیئت رئیسه 
مجلس ارسال کردیم. نماینده مردم نجف آباد، تیران وکرون در 
مجلس شوراى اسلامى با اشــاره به اینکه اسم این طرح نحوه 
اجرایى شدن اصل 27 قانون اساسى است، افزود:  این طرح براى 
تجمع هاى بدون حمل سلاح است و باید فضا براى تجمع مردم 

به طورکامل امن باشد.
وى افزود: به عنوان مثال، مى توان خیابان مردم را به این موضوع 
اختصاص داد؛ البته مى توان در آیین نامه قانون تجمع ها موارد 
دیگرى را براى افزایــش امنیت فضاى تجمع درنظرگرفت. این 
نماینده مجلس تأکید کرد:  حتى در ســال 62 تفسیر شوراى 
نگهبان از این اصل قانون اساسى هم به این نکته تأکید دارد که 

اجرایى شدن این اصل نیاز به هیچ مجوزى ندارد؛ هرچند اجراى 
این اصل تاکنون مورد غفلت واقع شده است. وى تصریح کرد:  در 
این طرح تأکید شده که مجلس شوراى اسلامى موظف است، 
مکان مناسبى را براى تجمع هاى بدون نیاز به اخذ مجوز از وزارت 

کشور فراهم کند.
ابوترابى اضافه کرد: اگر تعداد افراد تجمع کننده 100 نفر باشد، 
یکى از نمایندگان مجلس براى پاسخگویى در بین تجمع کنندگان 
حضور پیدا مى کند و اگر تجمع کنندگان بیش از 300 نفر باشند، 
رئیس کمیسیون موردنظر پاسخگوى تجمع کنندگان خواهد 
بود. عضو کمیسیون شوراها و امور داخلى کشور، گفت:  همچنین 
اگر تعداد تجمع کنندگان بیش از 500 نفر شد، فردى از اعضاى 
 هیئت رئیسه به افراد تجمع کننده پاسخ مى دهد؛ همچنین اگر 
بیش از 700 نفر در مقابل مجلس تجمع کردند، نواب رئیس به 
میان تجمع کنندگان مى آید و بیش از هزار نفر، رئیس مجلس با 
حضور در میان افراد مشکلات تجمع کنندگان را بررسى مى کن د. 
وى افزود: پس از بررسى مشکلات، مصوبات مربوطه در رسانه ها 

به اطلاع عموم مردم مى رسد.

نایب رئیس اتاق بازرگانى استان اصفهان گفت: رشد فعلى نرخ 
ارز، تورم نهفته سال هاى قبل بوده و اکنون آزاد شده و پرواضح 
است که مسائل سیاســى و روانى به آزادشدن هرچه سریع تر 

فنر نرخ ارز کمک مى کند.
مصطفى رناسى با اشاره به نوسان هاى اخیر قیمت دلار اظهار 
کرد: بخشى از نوسان هاى اخیر قیمت دلار به نحوه توزیع این 
ارز توســط بانک مرکزى در بازار مربوط مى شود و زمانى که 
بانک مرکزى منابع ارزى را با نوسان به بدنه بازار تزریق مى کند، 

موجب تغییرات قیمتى ارز مى شود.
وى در همین راستا افزود: مسائل سیاسى بین الملل و اخبارى 
که در رابطه با این مســائل شنیده مى شــود نیز دلیل دیگر 
نوسان هاى قیمت ارز در روزهاى اخیر بود که در این میان اخبار 

مربوط به برجام از اهمیت بیشترى برخوردار بود.
نایب رئیس اتاق بازرگانى خاطرنشان کرد: کاهش اعتماد مردم 
به مؤسسات اعتبارى و کاهش نرخ سود بانکى نیز موجب شده 
است بخشى از نقدینگى هاى سرگردان بازار بانکى به بازار ارز 

تزریق شود.

رناسى بیان داشت: درحال حاضر مردم از کسرى بودجه دولت 
آگاهى دارند و با ناکامى دولت در جبران بخشــى از کســرى 
بودجه با افزایش قیمت بنزین، بار دیگر به دنبال نگرانى مردم از 

این موضوع، التهاب بازار ارز نیز افزایش یافت.
وى تصریح کرد: سیاســت مداران اجازه نمى دهند ارز به طور 
ممتد رشد کند؛ قیمت دلار در چهار سال اخیر با فشار عرضه 
ثابت نگه داشته شد و اجازه رشد به این بخش از بازار داده نشد.

نایب رئیس اتاق بازرگانى اصفهان در همین رابطه اضافه کرد: 
درنهایت فنرى که فشرده شده است در یک زمانى رها شده و 

همین امر منجر به جهش قیمتى مى شود.
رناسى اذعان داشت: طبق مصوبه مجلس شوراى اسلامى باید 
قیمت ارز در هر سال به اندازه تورم داخلى منهاى تورم کشور 

هدف تغییر کند؛ اما این امر در چند سال اخیر محقق نشد.
وى خاطرنشان کرد: در چهار سال اخیر به منظور کنترل تورم، 
ارز سرکوب شد و بدیهى بود که قیمت مذکور، قیمت واقعى 
نبود و درحال حاضر ارز در حال رسیدن به قیمت واقعى خود 

است.

جهش ارزى فعلى، تورم نهفته سال هاى قبل استارسال طرح تعیین مکان یابى جهت برگزارى تجمع هاى قانونى به هیئت رئیسه مجلس
نایب رئیس اتاق بازرگانى استان اصفهان:عضو کمیسیون شوراها و امور داخلى کشور مجلس مطرح کرد:

 در همایش صنعت بازیافت عنوان شد:

خاك ها و زمین انبارهاى اصفهان آلوده هستند

رئیس اتاق بازرگانى اصفهان با اشــاره به اینکه مقادیر 
زیادى از ماده آلوده کننده آسکارل در انبارهاى استان ما 
وجود دارد، گفت: روغن آسکارل اثر تخریبى وحشتناکى 
بر آب و خــاك دارد و یک قطــره از آن مى تواند ده ها 
مترمربع خاك را آلوده کند. سیدعبدالوهاب سهل آبادى 
در همایش صنعت بازیافت با شعار «از زمین براى زمین» 
ضمن خیرمقدم به صنعتگران و تبریک پیشاپیش ایام 
دهه فجر گفت: بسیارى از مواد آلوده کننده در ایران وجود 
دارد که اثرات تخریبى بسیارى بر خاك و آب دارد و باید 
براى آن تمهیدهاى لازم را اندیشید.وى با اشاره به اینکه 
مقادیر زیادى از ماده آلوده کننده آسکارل در انبارهاى 
استان ما وجود دارد، افزود: روغن آسکارل اثر تخریبى 
وحشتناکى بر آب و خاك دارد و یک قطره از آن مى تواند 
ده ها مترمربع خاك را آلوده کند.رئیس اتاق بازرگانى 
استان اصفهان ضمن درخواست از مدیرکل حفاظت 
محیط زیست استان براى امحاى این ماده خطرناك از 
استان، تصریح کرد: دولت باید به فعالان عرصه بازیافت 
با دید بهترى بنگرد؛ چراکه این صنعت تلاشى مضاعف 
و درآمدى پایین و البته تأثیرات محیط زیستى مثبتى بر 
محیط زیست دارد و دولت باید همکارى بیشترى با این 
صنعت داشته باشد.ســهل آبادى با اعلام آمادگى اتاق 
بازرگانى اصفهان بــراى همکارى با صنعتگران عرصه 

بازیافت، اظهار کرد: امیدوارم در آینده اى نزدیک همایشى 
براى پیشکسوتان و تلاشگران عرصه بازیافت برگزار شود.

وى با تأکیــد بر اینکه صنعت ذوب آهن در اســتان ما 
مهندســان و صنعتگران خوبى پرورش داده اســت، 
خاطرنشان کرد: ما امروز توانستیم بیشترین انجمن ها 
را در اســتان اصفهان به ثبت برسانیم.ســهل آبادى با 
اشاره به اینکه صنعت بازیافت به خوبى مى تواند ایجاد 
اشتغال کند، اضافه کرد: وقتى اشتغال باشد جرم خیزى، 
بى سوادى و ناهنجارى از بین خواهد رفت و ما در اتاق از 
شعار «اتاق براى همه و همه براى نجات اقتصاد» براى 
فعالیت خود مدد مى گیریم.رئیس اتاق بازرگانى اصفهان 
افزود: انتظار داریم که اتحادیه بازیافت از کارشناسان 
محیط زیست در مجموعه هاى بازیافت استفاده کند تا 
این کارشناسان اطلاعات و تکنولوژى هاى جدید را به 

فعالان این عرصه معرفى کنند.
وى با تأکید بر اینکه چیــزى حدود 75درصد آلودگى 
اصفهان از خودروهاست، گفت: این درحالى است که اگر 
خودروهاى برقى به ایران وارد شود به اندازه کافى براى 
مصرف آن ها برق نداریم و جالب است بدانید که ایران 
توان تولید 65 هزار مگابایت انرژى خورشیدى و 65 هزار 

مگابایت توان تولید انرژى بادى را دارد.
سهل آبادى با بیان اینکه ایران با داشتن ثروت هاى بسیار 
در حال نابودکردن محیط زیست خود است، افزود: اتاق 
بازرگانى اصفهان به عنوان چهارمین اتاق برتر دنیا معرفى 
شد و ما در بین چهار اتاق برگزیده در سطح جهان رتبه 
دوم را به دســت آورده ایم و براى موضوع بازیافت آماده 
همکارى با اداره محیط  زیست و خانه صنعت و معدن 

ایران هستیم.

خبر تصویرى

آه و حسرت برخى از شرکت کنندگان نمایشگاه صنعت خودرو اصفهان 
تنها یکى از دستاوردهاى بزرگ این عرصه وسیع اقتصادى بود. 
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مدیرکل حفاظت محیط زیست استان اصفهان:
سرانه هر ایرانى در مسائل زیست محیطى 

293 تومان است
نســل فردا – گروه اصفهان:مدیرکل حفاظت محیط زیســت 
اســتان اصفهان گفت: در بودجه 97 ســرانه هر ایرانى براى بحث هاى 
زیست محیطى است؛ درحالى که براى موارد درمانى بیش از 40 هزار تومان 
است.سیدرحمان دانیالى در همایش صنعت بازیافت اظهار کرد: اصفهان 

اقدامات خوبى را در حوزه بازیافت آغاز کرده و قانون مدیریت پسماند یکى 
از بهترین قوانین کشور است که نخواستیم یا نتوانستیم آن را درست اجرا 
کنیم، اگر قانون مدیریت پسماند درست اجرا شود وضعیت پسماند بهتر 
از این خواهد شــد.وى با بیان اینکه از همه واحدهاى بازیافتى حمایت 
مى کند، بیان کرد: در دنیا به راحتى روى تفکیک زباله از مبدأ به خوبى کار 
مى شود؛ اما دوسوم اکوسیستم ها تحت تأثیر ضایعات مختلف هستند؛ البته 
کارخانه هاى کمپوست در بسیارى از نقاط استان فعال هستند؛ ولى همین 
کود کمپوست که قرار بود در کشاورزى مورد استفاده قرار گیرد به دلیل 

عدم رعایت موارد اولیه، اجازه استفاده آن داده نمى شود. وى با بیان این که 
در خصوص پسماندهاى بیمارستانى با یک هیئت ژاپنى صحبت شده، 
عنوان کرد: این پسماندهاى بیمارستانى تنها کم خطر مى شوند و حتى 
بى خطر هم نمى شوند؛ البته ژاپنى ها طى فرایندهایى از این پسماندهاى 
بیمارستانى در سرامیک استفاده مى کنند و این نشان مى دهد راهکار 
بازیافت آن وجود دارد؛ اما باید تلاش کنیم به آن دست یابیم. وى با بیان 
اینکه 35درصد محصولات کشاورزى به هدر مى رود، مطرح کرد: 40درصد 
این هدررفت در مرحله برداشت محصول است و 11درصد از نان تولیدى 

نیز به هدر مى رود. در بازیافت باید به این ظرافت ها توجه شود و این یعنى 
میلیاردها مترمکعب آب دورریز مى شود؛ البته موضوع کوهرنگ 3 در حال 
پیگیرى است تا بخشى از مشکل آب اصفهان حل شود؛ اما این ها مقطعى 
است و باید فکر اساسى به حال آب شود. دانیالى در پایان تصریح کرد: در 
بودجه 97 سرانه هر ایرانى براى بحث هاى زیست محیطى 293 تومان 
است؛ درحالى که براى موارد درمانى بیش از 40 هزار تومان است و اگر به 
بحث هاى زیست  محیطى بیشتر توجه کرده بودیم نیازى نبود تا این همه 

هزینه صرف درمان افراد جامعه شود.

 بازاراستان


